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Het is belangrijk om eerst te bepalen of het werkwoord een pv (persoonsvorm) is. Daarna kijk je of de pv in de tegenwoordige tijd staat of in de verleden tijd. 
Tegenwoordige tijd
Als de pv in de tegenwoordige tijd staat zijn er maar drie mogelijkheden:
· Stam 						loop
· Stam + t					loop + t
· Hele werkwoord (stam + en)			lopen

	Ik 
	Stam
	

	Jij
	Stam + t
	

	
	Stam 
	Jij

	Hij/zij/het
	Stam + t
	

	Wij/jullie/zij 
	Hele werkwoord
	



Als ‘jij’ achter de pv staat, gebruik je alleen de stam!
 
	Ik 
	word 
	

	Jij
	Wordt
	

	
	word
	Jij

	Hij/zij/het
	wordt
	

	Wij/jullie/zij 
	worden 
	



Verleden tijd
Als de persoonsvorm in de verleden tijd staat dan kan het werkwoord zowel sterk als zwak zijn. De zwakke werkwoorden zijn regelmatig (rennen-rende), de sterke werkwoorden zijn anders dan de regel (lopen-liep). De sterke werkwoorden moet je 'gewoon' onthouden. 
Voor de zwakke werkwoorden geldt:
· stam + te(n)
· stam + de(n)

’t ex fokschaap
Laatste letter van de stam in het ’t ex fokschaap   te(n) in de verleden tijd
Fietsen  stam: fiets  ‘s’ in het ’t ex fokschaap  fietste(n) 
Laatste letter van de stam niet in ’t ex fokschaap staat  de(n) in de verleden tijd
Rennen  stam: ren  ‘n’ zit niet in ’t ex fokschaap  rende(n) 
Let op! Sommige werkwoorden hebben letters die veranderen van een z in een s en van een v in een f! Je kijkt dan altijd naar de oude letter, ofwel: je maakt de stam door gewoon -en van het hele werkwoord af te halen.
Werkwoord: verhuizen  stam: verhuiz  z staat niet in ’t ex fokschaap  verhuisde
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Voltooid deelwoord
Een voltooid deelwoord begint vaak met ‘be’ (beginnen), ‘ge’ (gebeurd), ‘ver’ (verhinderd), ‘ont’ (ontbinden).

Een voltooid deelwoord eindigt op: ‘en’, ‘d’ of ‘t’.
Een voltooid deelwoord staat altijd samen met een persoonsvorm in de zin. 

Voor de eindletter(s) pas je de regels van ’t ex fokschaap toe.
Let op! Een voltooid deelwoord kan nooit eindigen op ‘dt’.
Gisteren heb ik voor mijn ouders eten gemaak….
Stam  maak  ‘k’ zit in ’t ex fokschaap, dus gemaakt.

Engelse werkwoorden
Werkwoorden die geleend zijn uit het Engels, worden vervoegd volgens de Nederlandse regels.
Ze krijgen dus de uitgangen ‘t’ en ‘en’ in de tegenwoordige tijd ‘de(n)’ of ‘te(n)’ in de verleden tijd en ‘d’ of ‘t’ in het voltooid deelwoord. Soms staat er een ‘e’ voor de uitgang omdat dat nodig is voor de uitspraak. 
Hij (faxen t.t.) ………..  dit bestand naar zijn vader.
Stam  fax. Stam + t (hij)  faxt 
Hij (racen t.t.)… ……….naar school.
Stam  race. Stam + t (hij)  racet
De ‘e’ blijft staan, wanneer anders het woord niet goed wordt uitgesproken. 
Mijn vader (deleten v.t.) ………………. het (downloaden v.d.) …………………… programma.
Deleten  stam: delet(e)  ‘t’ zit in ’t ex fokschaap  deletete.
Downloaden  stam: download  ‘d’ zit niet in ’t ex fokschaap  gedownload.
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